
 

 

Foreningen Bæredygtig Fremtid 

Bestyrelsen 

2. maj 2025 

Forslag til behandling  

på repræsentantskabsmødet i Bæredygtig Fremtid 20. maj 2025 

Visby Lokalråd fremsender hermed iht Foreningens vedtægter nedenstående forslag til be-

handling på repræsentantskabsmødet 20. maj: 

 

Vedtægtsændring vedr. medlemskontingent 

"stk.2.2.2 Medlemmer betaler et årligt kontingent på kr. 500." slettes. 

 

Foreninger bliver medlem af Bæredygtig Fremtid "ved at indgå aftale med Foreningen" om det, 

så det er unødvendigt med en bestemmelse om kontingent for at afgrænse medlemskredsen. 

Af bestyrelsens indkaldelse til repræsentantskabsmøde fremgår, at man ikke behøver at være 

medlem af foreningen for at deltage, hvilket gør et kontingent endnu mere meningsløst. Der 

synes ikke at være nogen fordele eller rettigheder forbundet med at betale kontingent. 

En fjernelse af kontingentet kan måske øge interessen for at blive medlem af Foreningen. Flere 

lokalråd modtager et årligt driftstilskud på blot 5.000 kr. og kan og vil næppe bruge 10 % af 

tilskuddet på et medlemskab. For andre foreningers/virksomheders vedkommende må der 

være tvivl om, hvorvidt det er de foreninger/virksomheder der er medlem af repræsentantska-

bet, der skal betale kontingent, eller om det er alle de foreninger, pågældende repræsenterer.  

Af regnskabet fremgår, at der har været en nettoomsætning på 10.000 kr., hvilket betyder, at 

under 20 foreninger/medlemmer har indbetalt kontingent. Da alene repræsentantskabet kan 

have over 60 medlemmer, er det en meget lille andel, der har valgt at betale kontingent. Vi 

foreslår, at indbetalt kontingent returneres. Af vedtægten fremgår, at kontingentet er på 500 

kr. Visby Lokalråd har modtaget opkrævning på og betalt 650 kr., hvilket vi har gjort indsi-

gelse imod.  

 

Vedtægtsændringer vedr. udvidelsen af Foreningens medlemskreds 

tilføjelser til pkt. 2.2.1, 4.1.2 og 4.2.2 

På nuværende tidspunkt er foreninger inden for kultur- og fritidsområdet repræsenteret i For-

eningen gennem Kulturelt Forum og FritidsForum. Visby Lokalråd foreslår, at også foreninger 

på det sociale område bliver repræsenteret. De sociale foreninger er samlet under FrivilligSam-

men (tidligere Frivillighedsrådet og FrivilligCenter Tønder). 

 

Forslag til vedtægtsændringer: 

• stk. 2.2.1 Som medlemmer af Foreningen.... 

tilføjelse til listen over interesseorganisationer: FrivilligSammen i Tønder Kommune 

• stk. 4.1.2 Repræsentantskabet består af ..... 

tilføjelse til listen "v. FrivilligSammen er berettiget til at udpege 10 repræsentanter” 

• stk. 4.2.2 punkt 7 ændres til: 

"Ét (1) bestyrelsesmedlem vælges blandt de af FrivilligSammen udpegede repræsentant-

skabsmedlemmer". 

 

 

Visby Lokalråd 

visbynet.dk  

 



 

FrivilligSammens formål er "at styrke lysten til frivillighed og fremme sociale indsatser gennem 

fællesskab og samarbejde samt drive frivilligcenteret i Tønder Kommune". Når Bæredygtig 

Fremtid skal til at prioritere og bevilge midler til indsatser vil det sociale område være en sam-

arbejdspartner på lige fod med kultur og fritid. Foreningerne i FrivilligSammen omfatter for-

eninger inden for børn, unge og familie, patientforeninger, støtteforeninger, humanitære for-

eninger, efterløns- og pensionistforeninger m.fl., aktuelt flere end 70 foreninger. 

 

Emne til behandling på repræsentantskabsmødet 

Visby Lokalråd ønsker en redegørelse fra bestyrelsen med henblik på en afdækning af forskel-

len på anvendelsen af de obligatoriske betalinger til Grøn Pulje i Tønder Kommune og af de fri-

villige betalinger til Foreningen Bæredygtig Fremtid. Eksempelvis med besvarelse af følgende 

spørgsmål: 

• forventer bestyrelsen, at VE-projekterne ønsker at indbetale frivillige bidrag til Forenin-

gen, når de obligatoriske bidrag til Grøn Pulje er forøget? 

• er der formål i anvendelsen af midler i Bæredygtig Fremtid som ikke også vil kunne til-

godeses af Grøn Pulje? 

Er der eksempelvis den forskel, at Grøn Pulje er til komplekse og dyre projekter og Bæ-

redygtig Fremtid til små og billige projekter? 

• forventes lokalrådene at have en væsentlig rolle i udarbejdelse af projektbeskrivelser, 

ansøgninger om midler og implementering? 

Hvis ja, hvilke overvejelser er der gjort om lokalrådenes kompetencer og ressourcer til 

denne opgave? 

 

Med venlig hilsen 

 

Else Jespersen  Alice Øvlisen Brun 
forperson, Visby Lokalråd  repræsentantskabsmedlem, Visby Lokalråd 

 

 

https://frivilligcentertoender.com/foreninger/medlemsforeninger

